
Meditatie
Want indien zij dit doen aan het groene hout, wat zal aan het dorre 
geschieden?

Lukas 23:31 

O, lieve vrienden! Laat dit woord ons toch brengen tot een biddend en getrouw 
onderzoek, of wij groen hout zijn of dor hout, of wij vruchtbare bomen zijn of niet. 
Daarom vraag ik aan uw en mijn eigen hart: Dragen wij vruchten, voor Jezus en 
door Jezus? Hebben wij al een levendig en beschamend gezicht gekregen van 
de onvruchtbaarheid van ons eigen hart? Leerden wij al  welmenend, hartelijk 
en gul onder al onze deugden en plichten schrijven: deze dingen zijn de dood 
waardig? Kennen wij dat kruipen naar Jezus en dat schuilen bij Jezus met alle 
zonden en onmacht? Zoeken wij alleen onze vruchtbaarheid bij Hem en in Hem 
Die de ware Boom des Levens is? Vruchten van verdienstelijkheid mogen en 
kunnen wij niet hebben, maar zoeken wij door Christus› kracht vruchten van 
ware dankbaarheid voort te brengen? Zijn alle zonden ons een last en smart en 
jagen wij de heiligmaking na, zonder welke niemand de Heere zien zal?
Welke vruchten dragen wij ten voordele van onze naasten? Zijn wij zachtmoe-
dig, nederig, vriendelijk, gedienstig en verdraagzaam? Staan wij met onze hulp 
aan de bedden der zieken, en delen wij uit liefde ons goed mee aan de armen 
en behoeftigen? Job was de blinde tot ogen, de kreupele tot voeten, de nood-
druftige tot een vader en hij weende over hem die harde dagen had.  Is het met 
ons ook zo? Leven we niet alleen voor onszelf, maar ook voor onze naasten? 
Wat doen wij voor vaderland en kerk? Bidden wij ook voor de overheid, voor 
de leraars, voor de nood der ganse christenheid in het algemeen, en voor Gods 
kerk in ons land in het bijzonder?
Nu mijn vrienden, keer er eens mee tot uzelf in en onderzoek toch getrouw uw 
eigen hart, onder afbidding van des  Heeren  licht en genade, want er is een 
eeuwigheid aanstaande, die ons lot beslissen zal. Wee uwer en mijner, als de 
dood ons vinden zal als een dor hout en als een verachter van Jezus en Zijn 
dierbaar Bloed!

Te lezen Lukas 23:27-31
Wulfert Floor uit zijn Bijbels dagboek.
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Van de redactie
Wanneer u dit SGP-infomagazine in handen krijgt, heeft onze politieke partij roe-
rige tijden achter de rug. U heeft de gehele situatie rondom het vrouwenstand-
punt op de voet kunnen volgen: het voorstel van het hoofdbestuur, de stemming 
van de kiesverenigingen en de uitslag op de partijdag.
De redactie van 'Een vaste Koers' heeft er geen speciaal artikel aan gewijd. Onze 
landelijke bladen hebben er al royaal aandacht aan geschonken.
Op de avond dat ik dit redactioneel artikel gereed maak, denk ik terug aan giste-
ren, dat was de tweede woensdag van maart, het was biddag.
De Gereformeerde Gemeente van Waarde had het voorrecht dat die dag drie 
verschillende predikanten in hun midden voorgingen. In de morgendienst mocht 
Ds. Schipper uit Dirksland voorgaan. Hij preekte uit Mattheus 8 vers 25 (laatste 
gedeelte):  Heere, behoed ons wij vergaan.
Het thema van de preek was: Een biddag met Jezus in de storm. 
Tijdens de verschillende aspekten die de predikant aanhaalde,  moest ik nog 
even aan onze Staatkundig Gereformeerde Partij denken, dikwijls in de onstui-
migheid van de seculiere tegenwind met windvlagen zoals: koopzondagen e.d.
Zo heeft onze partij niet alleen op biddag maar ook op andere ogenblikken veel 
gebed nodig voor al haar geledingen, in het bijzonder ook het komende jaar met 
alle voorbereidingen en plannen die gemaakt worden richting de gemeenteraads-
verkiezingen in 2014.
Ook de redactieleden van 'Een vaste Koers' hebben dit voorjaar weer veel voor-
bereidingen getroffen om deze uitgave te realiseren.
Variërende bijdragen van een lokale SGP-bestuurder, een SGP-raadslid en onze 
SGP-wethouder. Ook is er deze keer een bijdrage van een fractiemedewerker 
van de Provinciale Staten i.p.v. een statenlid en een artikel uit de Tweede Kamer 
maakt de uitgave compleet.
De Dorpsraad van Oostdijk geeft info over de bestemming van voormalige kleu-
terschool ‘De Puttertjes’ aan de Lavendeldijk.
Een verslag van SGP-jongeren over een boeiende jongerenavond in dorpshuis 
Apeldoorn te Oostdijk, en naast alle actuele zaken in Reimerswaal treft u nog een 
overzicht met informatie over de ledenwerving aan. Bent u al lid van de Staatkun-
dig Gereformeerde Partij? Nog niet? Niet langer treuzelen, maar geef u op als lid 
via de website bij de Plaatselijke Kiesvereniging in uw woonplaats.
Alle adverteerders in en buiten Reimerswaal weer hartelijk dank voor de mede-
werking om een advertentie te plaatsen. Deze ondernemers maken het o.a. 
mogelijk om dit blad te doen verschijnen.
Verder wens ik u veel leesgenoegen toe!

M.W. Sinke, Waarde
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Van de voorzitter
Het blijft altijd lastig. Je moet een artikel schrijven met in je achterhoofd de 
wetenschap dat het artikel pas over een maand verschijnt. Dan is het moei-
lijk, of eigenlijk onmogelijk om in te gaan op ontwikkelingen die op dit moment 
actueel zijn en waarvan de uitkomst in de komende weken gestalte zal krijgen. 
Iedereen die een beetje meeleeft met de SGP, weet waar ik nu op doel. 

De SGP en de vrouw. Wat tobben we er al lang over met z’n allen. Wat zal het 
hoofdbestuur al vele uren bezig zijn geweest over dit onderwerp. Wat zijn er 
ook al veel verhitte discussies over gevoerd. Gelukkig vinden er ook waardige 
gesprekken plaats. In het RD werd er ook menig artikel en ingezonden stuk aan 
gewijd. Verschillende meningen werden gegeven. Op het moment dat u dit arti-
kel leest, zal de beslissing gevallen zijn. Dan is bekend of de partij het voorstel 
van het hoofdbestuur heeft gevolgd of niet. Ik wil graag de achterban van onze 
partij, de mannen én de vrouwen, én ook de jongelui die hier over meedenken, 
oproepen om elkaar vast te houden. Laten degenen die het allemaal niet zo’n 
probleem vinden niet schamper doen over degenen voor wie dit – heel terecht – 
een principieel punt is. Laten ook degenen die niet mee kunnen met het Hoofd-
bestuur, niet doen alsof degenen die – misschien met veel aarzeling en biddend 
– wel instemmen, hun principes vaarwel zouden hebben gezegd.

Ik denk terug aan de bijeenkomst op 14 januari in Goes. Met heel veel SGP-
ers uit heel Zeeland zaten we daar. We reden er naar toe en de stemming in de 
auto was een beetje somber. Hoe zal het moeten met onze partij? Kunnen we, 
mogen we mee met dit voorstel? Voorzitter Van Leeuwen legde het voorstel uit 
aan ons. U weet de inhoud er van wel. De SGP houdt het beginsel staande dat 
het regeerambt de vrouw niet toekomt. In het Program van Beginselen blijft dat 
recht overeind. Echter, door de Hoge Raad daar toe gedwongen, mogen we 
dat niet meer gebruiken om vrouwen van de lijsten te weren. In het Algemeen 
Reglement moet er daarom een wijziging komen. 

Aan het eind van de presentatie mocht eenieder, die dat wilde, het woord 
voeren. Velen maakten hiervan gebruik. Je kon vaak duidelijk horen uit welke 
vleugel van de partij de spreker afkomstig was. Bijna aan het eind van deze 
bespreking stond er een oude man op. Hij begon te zeggen hoeveel jaar hij al 
lid van de partij is, hoeveel jaar hij ook actief was geweest voor de partij in een 
van de geledingen. Zijn optreden dwong bij mij op de één of andere manier res-
pect af. Ik dacht: wat zal deze man nu gaan zeggen? Hij liet blijken hoezeer hij 
begrip had voor de worsteling van het hoofdbestuur. Hij vertelde ook iets over 
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contacten die hij heeft met mensen in Engeland. Ik meen dat hij het had over 
de Strict Baptists. Deze mensen zijn steeds heel erg jaloers op ons. Waarom 
dan? Omdat wij nog zoveel hebben wat zij al lang kwijt zijn geraakt, of wel-
licht nooit hebben gehad. De boodschap die deze oude SGP-vriend bracht, 
was eigenlijk dit: Mensen, waardéér toch dat we nog een Partij mogen hebben 
die op grond van Schrift en Belijdenis politiek tracht te bedrijven. Ondanks alle 
ontwikkelingen die ons zo zeer bezorgd maken voor de toekomst. De bood-
schap van deze oude wijze man nam ik mee naar huis. Ik kreeg toen toch weer 
een beetje moed. Als we binnen de Partij op deze manier met elkaar omgaan, 
zoals hij bepleitte, dan krijg ik weer wat hoop. Misschien hebben we de druk 
vanaf buiten nodig om ons bij elkaar te drijven. Dat zou winst zijn. Laten we 
elkaar niet loslaten en veroordelen. Laten we bidden voor elkaar, voor ons land 
en volk, voor onze Partij, voor ons vorstenhuis. Ook nu we allemaal weten dat 
koningin Beatrix afstand zal doen van de troon en we, na ruim een eeuw,  weer 
een koning zullen krijgen. Koning Willem Alexander. 

De SGP en de vrouw. Als partij hebben we de vrouw heel hoog. Vele vrouwen 
zijn er geweest die in de loop der jaren een belangrijke rol speelden binnen de 
partij. Niet bij de interruptiemicrofoon, niet in het publieke debat, maar wel in 
de binnenkamer. Wat een belangrijke plaats hadden vrouwen in het leven van 
de Heere Jezus, vooral als we de geschiedenis lezen van Zijn lijden en sterven, 
en ook van Zijn opstanding. Ik hoop van harte dat de vrouwen uit de achterban 
meeleven met de partij! Vooral op de knieën. Het is niet te zeggen hoe belang-
rijk dat is. Laten mannen en vrouwen gezamenlijk opzien naar die God Die onze 
Partij al zoveel jaren droeg en spaarde.

Ik hef tot U, Die in den hemel zit,
Mijn ogen op, en bid;
Gelijk een knecht ziet op de hand zijns heren,
Om nooddruft te begeren,
En ‘t oog der maagd is op haar vrouw geslagen,
Om hulp of gunst te vragen;
Zo slaan wij ‘t oog op onzen HEER’, tot Hij
Ook ons genadig zij.

S.D. van Koeveringe
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Uit de raad
Besturen in economisch lastige tijden

Dat we in economisch moeilijke tijden leven, zal niemand vreemd in de oren 
klinken. Ook als gemeente merken we in toenemende mate dat er moet worden 
bezuinigd. Niet alleen het Rijk, maar ook de provincie stoot een aantal taken af 
om die vervolgens op het bordje van de gemeente te leggen. Op zich hebben 
we daar begrip voor. Echter, het vervelende is dat zowel het Rijk als de provin-
cie vergeten om het daarbij bijbehorende geld naar de gemeente over te heve-
len. Een en ander betekent een aanslag op de gemeentelijke financiën. Met 
minder geld zullen we voortaan meer taken moeten uitvoeren! In huishoudens 
valt dat niet mee, bij de gemeente evenmin. Een keus is er echter niet; het wordt 
ons eenvoudigweg opgelegd. Om een en ander in goede banen te leiden, zijn 
we al verschillende jaren bezig om bezuinigingen door te voeren. In totaal gaat 
het daarbij om enkele miljoenen euro’s per jaar. Nu wordt er al snel gezegd: dan 
stuur je toch wat ambtenaren naar huis. Dat is echter wat tekort door de bocht. 
Omdat we in vergelijking met andere gemeenten al een beperkt ambtenaren-
korps hebben, kun je daar niet ongestraft op bezuinigen. Dan kom je jezelf een 
keer tegen. Dit neemt echter niet weg, dat we de ambtelijke organisatie kritisch 
tegen het licht hebben gehouden en alle ‘lucht’ eruit hebben geperst.
Daarnaast ontkomen we er niet aan om ook alle reguliere uitgaven kritisch te 
bekijken. Om niet in het rood te belanden zou je voorzieningen als bibliotheken, 
consultatiebureaus en sportvelden kunnen wegbezuinigen, maar dat is gemak-
kelijker gezegd dan gedaan. Bovendien moet daar binnen de gemeenteraad 
ook draagvlak voor bestaan. Toch zal er iets moeten gebeuren. Dat we ons 
in deze exercitie in gezelschap van meer dan vierhonderd andere gemeenten 
bevinden, is een schrale troost. Wat er uiteindelijk uit zal komen, is nu nog niet 
te zeggen. Eén ding is in ieder geval wel duidelijk: Als college zijn we uiterst 
terughoudend in het aangaan van nieuwe verplichtingen.

Een zaak die mogelijk wat geld oplevert is de samenwerking met andere Beve-
landse gemeenten. In de afgelopen maanden hebben we in beeld gebracht 
welke taken we gezamenlijk zouden kunnen oppakken. Dat proces verloopt 
goed en verkeert al in een vergevorderd stadium. Samenwerking met andere 
gemeenten betekent echter niet dat we onze zelfstandigheid prijsgeven. 
Integendeel, juist om te voorkomen dat we gedwongen worden met andere 
gemeenten te fuseren, gaan we de samenwerking aan. Een van de uitgangs-
punten daarbij is, dat de dienstverlening aan onze burgers minimaal op het-
zelfde peil moet blijven en liever nog iets moet verbeteren.
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Wat dat laatste betreft moeten we eerlijk zijn. Hoewel we ervan overtuigd zijn 
dat we een goed ambtenarenapparaat hebben en dat er bergen werk worden 
verzet, zijn er natuurlijk altijd punten die verbeterd kunnen worden. Daar sluiten 
we onze ogen ook niet voor. Maar sommige zaken kunnen we nu eenmaal niet 
veranderen, omdat we in ons land met duizend-en-één regels te maken heb-
ben. We hebben het met elkaar ook wel heel erg ingewikkeld gemaakt. En als 
overheid kun je het natuurlijk niet maken om je eigen regels of regels en wetten 
van hogere overheden aan je laars te lappen. 
Is het dan allemaal kommer en kwel? Zitten we als college bij de pakken neer? 
Gelukkig niet! Want laten we wel wezen, er zijn ook nog heel veel goede dingen 
te noemen. Een kleine rondgang door onze gemeente bevestigt dat.

Rilland-Bath
Eind vorig jaar heeft de gemeenteraad ingestemd met de aankoop van een 
perceel grond van de familie Van Gorsel voor de uitbreiding van bedrijventer-
rein De Poort. We zijn daar blij mee. Dit najaar hopen we het perceel bouwrijp 
te maken en een begin te maken met het uitgeven van bouwkavels. Hoewel het 
aantal belangstellenden op dit moment nog gering is, hebben we goede hoop 
dat dit in de toekomst verandert. Een ander positief punt in Rilland betreft de 
plannen van R&B Wonen om aan de Inkeloortstraat een nieuw appartementen-
complex te bouwen. De eerste schetsen van het nieuwe pand zien er veelbe-
lovend uit. Voor de toekomst staat ook de vervanging van De Vliedberg op het 
programma. Het is op dit moment echter nog onduidelijk hoe en wanneer dit 
zal plaatsvinden. R&B heeft namelijk ook met maatregelen vanuit Den Haag te 
maken. Als de huurdersheffing wordt doorgezet, betekent dit voor R&B onder 
meer dat het investeringsvolume met enkele miljoenen euro’s per jaar wordt 
teruggeschroefd. Voor onze gemeente heeft dat verstrekkende gevolgen.

‘De Vliedberg’ te Rilland Bedrijventerrein ‘De Poort’ te Rilland
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Krabbendijke
De ontwikkeling van het plan Kelders ligt momenteel vrijwel stil. Oorzaak is de 
gewijzigde opstelling van Aldi. Aanvankelijk was het de bedoeling dat Aldi op 
het Keldersterrein tot nieuwbouw zou overgaan. Afgelopen zomer liet men van-
uit het hoofdkantoor in Duitsland echter weten dat er alleen nog nieuwe winkels 
mogen verrijzen langs doorgaande wegen. Aangezien het plan Kelders niet direct 
aan een doorgaande weg ligt, wordt hier geen nieuwe winkel meer gebouwd. 
Hoewel we ons ongenoegen over deze koerswijziging kenbaar hebben gemaakt, 
heeft dit in Duitsland niet tot andere inzichten geleid. Zoals het er nu uitziet, blijft 
Aldi de komende jaren gewoon aan de Dorpsstraat zitten en wordt er in alle rust 
bekeken of er elders in de gemeente mogelijkheden zijn om tot nieuwbouw over 
te gaan. Een ander punt van aandacht in Krabbendijke vormt de verkeerssituatie 
in de Dorpsstraat ter hoogte van de Jumbo. De dorpsraad heeft ons dringend 
verzocht hier iets aan te doen. Recentelijk heeft de gemeenteraad die noodzaak 
onderschreven. Op korte termijn willen we dan ook met alle betrokkenen om de 
tafel om te bezien welke oplossingen er voorhanden zijn. Van verschillende zijden 
is de mogelijkheid geopperd om het parkeerterrein tegenover de Gereformeerde 
Gemeente erbij te betrekken. Ongetwijfeld krijgt dit een vervolg.

Luchtfoto Krabbendijke, met middenin op de voorgrond de parkeerplaats van de Geref. 
Gemeente
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Oostdijk
Het plan Moerdamme in Oostdijk is een schot in de roos. In de regio staat men 
ervan te kijken dat er zoveel animo voor bestaat. Zelf heeft ons dit niet zo ver-
rast. Immers, wie wil er nu niet in het centrum van Reimerswaal wonen? Een 
van de parels in Moerdamme is het nieuwe schoolgebouw van De Bornput. Dat 
ziet er tot in de puntjes verzorgd uit! Ten aanzien van de oude kleuterschool 
bestaan er plannen om daarin een dorpswinkeltje te vestigen. Als college geven 
we graag onze steun aan dergelijke initiatieven. Wat er met het oude school-
gebouw aan de Vrijenpolderstraat gaat gebeuren is nog niet bekend. De regie 
daarover is in handen van Aannemingsbedrijf Fraanje.

Waarde
In Waarde wordt er momenteel hard gewerkt aan de realisering van het plan 
MeerWaarde. Het is de bedoeling dat de bouw van dit complex nog dit kalen-
derjaar wordt afgerond. Dat is een hele uitdaging, maar met vereende krachten 
moet dit mogelijk zijn. Voor de leefbaarheid van het dorp is het plan in ieder 
geval van grote betekenis. Een punt van zorg in Waarde vormt de openbare 
basisschool D’n Bogerd. Zoals het er nu naar uitziet zal deze school aan het 
einde van dit cursusjaar worden gesloten. Met zo’n dertig leerlingen vindt het 
bestuur het niet langer verantwoord de school in stand te houden. Uiteraard is 
het altijd erg jammer dat dergelijke voorzieningen uit een dorp verdwijnen.

Kruiningen
Voor de locatie van De Zeeuwsche Paerel in Kruiningen, bij velen beter bekend 
als De Uitkijk, zijn de eerste plannen gepresenteerd. Die zien er zondermeer 
goed uit. Wanneer een en ander echter door R&B Wonen in uitvoering wordt 
genomen, is nog niet duidelijk. Een ander plan van R&B betreft de invulling van 
het ‘gat’ aan de Snelle Markt. Het is de bedoeling om daar twaalf appartemen-
ten voor (met name) jongeren te realiseren. Over een aantal onderdelen van het 
plan vindt nog overleg met de woningbouwvereniging plaats.

Hansweert
In Hansweert is de eerste paal geslagen voor de nieuwbouw van bejaardencen-
trum Mariaoord. Dat is een goede zaak. Voor de senioren in Hansweert is het 
fijn te weten dat ze ook bij het ouder worden in het eigen dorp kunnen blijven 
wonen.

Yerseke
Ten aanzien van Yerseke wordt er al verschillende jaren gesproken over een 
nieuwe invulling van de locatie De Zaete. Deze prachtige stek aan de Ooster-
schelde verdient ook een prachtige invulling. Onlangs is de gemeenteraad over 
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de plannen bijgepraat en ook daar 
bespeuren we een zeker enthousi-
asme. Van de projectontwikkelaar 
hebben we inmiddels begrepen 
dat er grote belangstelling voor de 
appartementen bestaat. Punt van 
zorg voor ons als SGP is wel de toe-
ristische ontwikkeling van het dorp. 
Hoewel het fijn is dat men Yerseke 
weet te vinden, zitten we niet te 
wachten op Volendamse of Scheve-
ningse toestanden. Laat Yerseke vooral voor de Yersekenaren herkenbaar blijven.
Een andere ontwikkeling in Yerseke betreft de bouw van een nieuwe kerk voor 
de Gereformeerde Gemeente. De leden hebben inmiddels met overgrote meer-
derheid gekozen voor nieuwbouw in het plan Deurloohoek. Om een en ander 
ook daadwerkelijk gestalte te geven, wordt er intensief met de gemeente over-
legd. Deze gesprekken verlopen constructief. Voordat de plannen echter ten 
uitvoer kunnen worden gebracht, moet er eerst nog een planologische pro-
cedure worden doorlopen. De praktijk leert dat hiermee minimaal een jaar is 
gemoeid. Worden er echter bezwaren ingediend, dan kan het zomaar een aan-
tal maanden langer duren. Door goed met de omgeving te communiceren kun-
nen er echter heel wat problemen worden voorkomen. Voor zover ons bekend 
zetten bouwcommissie en kerkenraad daar ook flink op in. 
Iets anders in Yerseke betreft de ontwikkelingen in De Schottes. Recent heb-
ben we namelijk besloten om de panden Schotte 1 en Sandeestraat 4 aan te 
kopen. Daarnaast lijkt het erop dat we binnenkort ook het pand Sandeestraat 8 
kunnen aankopen. Zodra dit rond is worden de panden Sandeestraat 4 tot en 
met 9 en het pand Schotte 1 in een keer gesloopt. Het is de bedoeling om over 
de invulling van de vrijkomende grond aan de Sandeestraat in overleg te treden 
met de omwonenden. Ten aanzien van de locatie Schotte 1 is het de bedoeling 
om daar parkeerplaatsen aan te leggen. In de plannen wordt overigens ook het 
braakliggende perceel op de hoek van de Schotte en de Nieuwe Kerkstraat 
meegenomen. 

Al met al is er in onze gemeente dus toch nog wel het nodige te doen. Als col-
lege proberen we met frisse moed uitvoering te geven aan bovengenoemde 
plannen. Zoals u ongetwijfeld zult begrijpen zijn we ook nog met allerlei andere 
zaken bezig, maar daarover hopen we u in een volgend nummer te informeren.

Krabbendijke J.P. Sinke
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Verslag SGP-Jongerenavond 
woensdag 20 februari 2013
Op woensdagavond 20 februari organiseerde SGP Jongeren Reimerswaal 
een avond over de economische crisis. Deze keer werd de avond gehouden 
in Dorpshuis Apeldoorn te Oostdijk. De spreker was dhr. Jan Mark ten Hove, 
beleidsadviseur bij SGP Jongeren. 
Na eerst een korte jaarvergadering te hebben gehouden met onze leden, werd 
om 20.00 uur de avond geopend. Hieronder het verslag… Lees snel verder!

Opening
Voorzitter Frank Oostdijk opent de avond met het lezen van Genesis 41 vanaf 
vers 15. 
In dit Bijbelgedeelte gaat het over 
Jozef, die de droom aan Farao uit 
mag leggen. Het gaat over de zeven 
vette en zeven magere jaren. De 
voorzitter trekt parallellen naar onze 
tijd. 
We zijn sinds 2007 in een crisis. Zou-
den we ons nu niet in zeven magere 
jaren bevinden? We hebben voor 
de crisis zo luxe geleefd, het kon 
niet op! Zouden we de vette jaren al 
gehad hebben? En hoe hebben we 
die dan doorgebracht? Het is duide-
lijk dat we het allemaal met wat min-
der moeten doen. 
Wat heeft de crisis ons te zeggen? 
Zijn we door genade al schuldig voor God geworden? Dan mogen we ondanks 
dit alles zien op God, net als Jozef! Dan komen we nooit beschaamd uit! Wat 
zou dat groot zijn!

‘Crisis… Ook voor jou?!’
Dat is het thema waarover onze spreker Jan Mark ten Hove ons wat gaat vertel-
len. 
Na een korte inleiding over zijn studie en werk vertelt hij ons meer over de 
tijd vóór de economische crisis. Vanaf 1945, na de 2e Wereldoorlog, leven we 
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in vrede en begon de welvaart in ons 
land. Ons land herstelde zich na de 
oorlog en alles werd weer opgebouwd. 
Bedrijven groeiden, er werden veel 
mensen geboren, huizen gebouwd en 
alles ging economisch gezien voor de 
wind. In de jaren ’90 was onze welvaart 
op een hoogtepunt.
Wat voorheen als zeer luxe werd gezien, 
ging men steeds meer normaal vinden! 

Drie keer per jaar op vakantie, waardevermeerdering van huizen, luxe auto’s, 
veel geld lenen… kortom, het kon niet op! 

In 2007 begon de crisis in Amerika. Veel 
mensen konden hun kredieten niet meer 
terugbetalen. De banken werden hierdoor 
getroffen. Door allerlei constructies hangen 
de banken en de hele financiële wereld aan 
elkaar. Daardoor ontstond er een domino-effect. De banken- en schuldencri-
sis trof zo ook Europa. 

De spreker maakt de vergelijking met de torenbouw van Babel. In Brussel heb-
ben we een toren gebouwd, de invoering van de euro! Nu wordt deze toren 
afgebroken, want ons wettige betaalmiddel staat onder druk! Rijke landen moe-
ten bijdragen aan de armere landen. De werkloosheid in de EU is opgelopen tot 
25%! 
De spreker gaat dieper in op wat jongeren gaan merken van deze crisis. Het 
wordt duurder om te gaan studeren, de studiefinanciering wordt omgezet in een 
leenstelsel. De OV kaart wordt afgeschaft en er komt een kortingskaart voor 
in de plaats. Het is erg moeilijk om een baan te vinden en een vast contract te 
krijgen. Starters die een huis willen kopen, krijgen zeer moeilijk een hypotheek. 
De overheid moet alle zeilen bijzetten om de begroting op orde te krijgen. En 
hoe gaan we in de toekomst om met de zorgkosten voor ouderen? Wij moeten 
dit als jongere generatie gaan betalen. 

Uit het verhaal wordt duidelijk dat iedereen in moet leveren. Niet alleen ouderen, 
maar ook jongeren moeten de gevolgen van de crisis dragen. Maar is het zo erg 
om iets in te leveren?
We hebben in jaren van luxe geleefd! Met iets minder kunnen we ook rondko-
men! Drie keer per jaar op vakantie zit er voorlopig dus niet in… Maar dat is ook 
niet nodig, toch?!
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Pauze
Na deze boeiende inleiding houden we 
eerst een kwartier pauze! Iedereen wordt 
van koffie, thee of fris en een lekkere 
koek voorzien! Tijdens de pauze wordt 
er gezellig bijgepraat door de aanwezige 
jongeren! 

Vraagbespreking
Na de pauze is er gelegenheid om vragen 
te stellen aan de spreker.
Iedereen is door de lezing aan het denken 
gezet, dat blijkt duidelijk uit de vragen die 
er door de jongeren gesteld worden!
Onderwerpen die aan de orde komen zijn: 
Hoe gaan we de crisis bestrijden? Hadden we beter niet aan de euro kunnen 
beginnen? Moeten we niet uit de euro stappen en eerst de problemen in eigen 
land op zien te lossen? 
Jan Mark geeft op deze vragen duidelijk antwoord! 

Quiz
Het is tijd voor wat actie! Door twee bestuursleden 
is een quiz in elkaar gezet met vragen over Zeeland. 
De aanwezigen worden in groepen verdeeld in de 
hoeken van de zaal. In het midden van de zaal ligt 
een echte SGP hoed. Degene die het antwoord van 
de quizvraag weet, zet de hoed op, en mag het ant-
woord geven. De strijd brandt los. Niet 
alle vragen zijn even gemakkelijk! Alle 
aanwezigen doen actief mee! Uiteinde-
lijk komt groep 2 als winnaar de bus! Ze 
hebben zich niet voor niets ingezet! Alle 
groepsleden ontvangen een heerlijke 
prijs!

Afsluiting
Rond 22.00 uur is het tijd om af te gaan sluiten! Jan Mark en zijn vrouw, die ook 
aanwezig is, worden hartelijk bedankt voor hun komst! Ze krijgen een mandje 
met Zeeuwse producten mee. Dhr. Bruinooge, die vanuit de raadsfractie aan-
wezig is, besluit de avond met gebed.
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Na de afsluiting blijft iedereen nog nage-
nieten! Onder het genot van hapjes en 
frisdrank wordt er nagepraat over deze 
geslaagde avond! De sfeer is erg goed, 
en ook deze avond mogen we een aan-
tal nieuwe leden verwelkomen! Tot vol-
gende keer allemaal!

Kees van den Berge

Heb je deze avond gemist?? Geen nood! 

Op D.V. 22 maart 2013 hebben we in het Calvijn College, locatie Appelstraat, te 
Krabbendijke weer een SGP-avond. Samen met de GKV van Reimerswaal en 
de raadsfractie! Sprekers op deze avond zijn: dhr. Bisschop (Tweede Kamerlid 
voor de SGP) en dhr. Van Heukelom (Gedeputeerde voor de SGP in Zeeland) 
Het thema van deze avond is ‘Onderwijs!’ De avond begint om 19.30 uur.

Zin om de sfeer eens te proeven? Kom samen met je vrienden en vriendinnen 
naar onze avonden! Hartelijk welkom!

PS. Kijk voor meer informatie eens op: reimerswaal.sgp.nl/jongeren
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Wordt lid van SGP Jongeren
Reimerswaal…
Ben je geïnteresseerd in politiek en actuele thema’s?? en houd je van een gezel-
lig avondje?? Dan heeft SGP Jongeren Reimerswaal je wat te bieden…
SGP Jongeren Reimerswaal is een onderdeel van SGP Reimerswaal, maar dan 
speciaal voor jongeren! Ongeveer vier keer in een jaar organiseren wij een ver-
enigingsavond rondom een actueel onderwerp of een politiek thema. Op deze 
avonden nodigen wij een spreker uit om voor ons een inleiding te verzorgen. 
Na de pauze is er dan gelegenheid om vragen te stellen of wordt er een spel 
rondom het thema gedaan. Aan het eind van de avond is er altijd nog de moge-
lijkheid om gezellig met elkaar na te praten, onder het genot van een hapje en 
drankje! Kortom er is voldoende ruimte voor ontmoeting en ontspanning!
Heb je ook interesse gekregen of ben je nieuwsgierig geworden….?! Bezoek 
dan één van onze avonden en kom de sfeer eens proeven! Natuurlijk mag je 
ook je vrienden en vriendinnen meenemen! Wil je weten wanneer deze avonden 
zijn? Houd dan het Advertentieblad van Reimerswaal in de gaten….daarin wor-
den onze avonden aangekondigd!
Kijk voor informatie over de gehouden avonden eens bij “publicaties SGP Jon-
geren” op onze website.
Ben je vijftien jaar of ouder en wil je graag lid worden? Gebruik dan het inschrijf-
formulier uit de Vaste Koers en post het bij een van de  onderstaande adressen.
Krabbendijke: Doelstraat 51 Oostdijk: 2e Vlietweg 21 
Je kunt je ook digitaal aanmelden via de website: http://reimerswaal.sgp.nl/jon-
geren

Wordt donateur van SGP Jongeren Reimerswaal…
Bent u geen jongere meer, maar draagt u onze vereniging wel een warm hart 
toe?! Dan kunt u ons financieel ondersteunen door donateur te worden.
Gebruik dan het donateursformulier uit de Vaste Koers en post het op een van 
de het bovenstaande adressen. 
U kunt zich ook digitaal aanmelden via de website en daar het donateursformu-
lier invullen en mailen naar: http://reimerswaal.sgp.nl/jongeren
Onze vereniging beschikt over een ANBI-status! Uw gift is dus fiscaal aftrek-
baar!
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Inschrijfformulier SGP-jongeren
Reimerswaal
Ja, ik wil lid worden van SGP-jongeren Reimerswaal! 
De contributie bedraagt slechts € 10,– per jaar met als 
voordeel dat, wanneer je lid bent van een plaatselijke 
kiesvereniging, je daar € 10,– korting krijgt. 
Een reden te meer dus om gewoon lid te worden!

Alvast hartelijk dank voor het invullen en tot ziens op onze volgende verenigings-
avond,
Bestuur van SGP Jongeren Reimerswaal

Naam:……………………………………………………………………………………………………………………………………………...

Straat:……………………………………………………………………………………………………………………………………………...  Huisnummer:………………....………

Postcode + Woonplaats:……………......………………………………………….……………………………

Geboortedatum:………-………- 19………    E-mailadres:…………………………….……………………......….......................................…..

In machtig hierbij SGP Jongeren Reimerswaal om één keer per jaar de contributie 
á € 10,– af te schrijven van mijn rekening.

Bank/Girorekening:………………………………………....…………………

Datum:……………………………………………………………………………………….………

Handtekening:…………………………………………………………………………

SGP Jongeren Reimerswaal heeft van de belastingdienst een 
ANBI-verklaring gekregen. Dat betekend dat uw contributie 
aan SGP Jongeren Reimerswaal fiscaal aftrekbaar is. 
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Donateursformulier van SGP-jongeren 
Reimerswaal
Wij, SGP-jongeren Reimerswaal, organiseren ongeveer 
vier verenigingsavonden per jaar voor en met jongeren 
over politieke thema’s in en buiten de regio. Hiervoor 
maken wij de nodige kosten en daarom vragen wij uw 
steun om deze avonden mede mogelijk te maken. Als 
blijk van waardering zullen wij u op de hoogte houden van onze activiteiten.

Alvast bedankt voor uw steun!
Bestuur van SGP Jongeren Reimerswaal

Naam:……………………………………………………………………………………………………………………………………………...

Straat:……………………………………………………………………………………………………………………………………………...  Huisnummer:………………....………

Postcode + Woonplaats:……………......………………………………………….……………………………

E-mailadres:…………………………….……………………......….......................................…..

Ik machtig hierbij SGP Jongeren Reimerswaal 1 maal per jaar een donatie van 
€ …………….,00 af te schrijven van mijn rekening. 

Bank/Girorekening:………………………………………....…………………

Datum:……………………………………………………………………………………….………

Handtekening:…………………………………………………………………………

SGP Jongeren Reimerswaal heeft van de belastingdienst een 
ANBI-verklaring gekregen. Dat betekend dat uw gift of donatie 
aan SGP Jongeren Reimerswaal fiscaal aftrekbaar is.
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Margrietstraat 30 • 4401 EZ  Yerseke

Tel. 0113 - 57 36 81 • Mob. 06 - 222 96 733

E-mail: info@burgtours.nl • Website: www.burgtours.nl

Wij verzorgen het vervoer voor:

• Meerdaagse reizen • Dagtochten 

• Schoolreizen • Schoolkampen 

• Bruiloften • Huwelijksjubilea 

• Familiereizen • Personeelsreizen 

• Verenigingen • Bedrijfspresentaties

U reist met luxe touringcars die voorzien zijn 

van het Keurmerkcertificaat.

Marijkelaan 11  •  4401 GE  Yerseke  •  T. (0113) 57 26 20
E. info@baaij.nu  •  I. www.baaij.nu

...ook 
de onze

Uw wens... Uw zorg... Uw zaak...

belastingzaken – administraties – adviezen
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GROENTE • FRUIT • ZUIVEL • DELICATESSEN

Lepelstraat 2  •  4401 EB Yerseke  •  0113 - 57 65 50  •  0113 - 57 65 53  •  www.vershoek.versvooru.nl

In onze slijterij:  sterke drank, voor ieder wat wils!

Haal uw verse producten bij de groente-, fruit-, zuivel- en delicatessen specialist!
Verse groenten en fruit, heerlijke zuivelproducten en wat dacht u van

vers gebrande nootjes, een vers gesneden stuk kaas en als apperatief een heerlijke wijn!

Hoekman Boekhandel Plus
Voor al uw boeken en kantoorartikelen

Hoekman Cadeau & Woonaccessoires
De Riverdale Inspiration Shop

met het complete Riverdale assortiment 
van sfeervolle woonaccessoires...

U bent van harte welkom
in onze winkels.

Wij helpen u graag...

Noordzandstraat 34 - Yerseke 
Tel. (0113) 57 29 07, fax (0113) 57 38 73

* Tuinbeplanting * Blokhutten 
* Kamerplanten * Meststoffen
* Bestrating * Cadeau-artikelen
* Potten/manden * enz.
* Tuingereedschap
* Tuinhout
* Vijvermateriaal

Grintweg 79 - 4401 ND Yerseke
Tel. 0113 - 57 20 75

verkoop@tuincentrum-nieuwenhuijse.nl

www.tuincentrum-nieuwenhuijse.nl

* Vijvermateriaal
Ook voor al uw

tuinontwerp,

aanleg en onderhoud 

van uw tuin!

Uw Tuinvakman
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Uit de Staten
Sterk Zeeland
Aan onze Statenfractie is weer gevraagd om u als lezer van ‘Een Vaste Koers’ 
bij te praten over een aantal provinciale zaken. Dat doen wij graag!

Commissaris
Wat speelt er op dit moment in Zeeland? Allereerst iets over de Commis-
saris van de Koningin in Zeeland. Inmiddels hebben wij afscheid genomen 
van mevrouw Peijs die zes jaar haar func-
tie mocht vervullen. De SGP-Statenfractie 
spreekt haar waardering uit over de wijze 
waarop mevr. Peijs invulling heeft gegeven 
aan haar functie. Ze was een echte ambas-
sadeur van en voor Zeeland! In de laatste 
maanden van 2012 is er gezocht naar een 
opvolger. Er wordt weinig informatie prijs 
gegeven over zo’n benoeming in verband 
met de geheimhouding. U zult zich wel-
licht afvragen hoe dat gaat. Allereerst komt 
de Minister van Binnenlandse Zaken op 
bezoek bij Provinciale Staten en spreekt 
over een zogenaamde profielschets. Hierin 
staat aan welke eisen de nieuwe Commis-
saris moet voldoen. Zo vinden Statenleden het belangrijk dat een CvdK dicht 
bij de Zeeuwen staat, een samenwerker en samenbinder is en over goede 
contacten beschikt in Den Haag en Brussel. Vervolgens kunnen kandida-
ten zich melden bij de Minister. Laatstgenoemde selecteert de kandidaten. 
Daarna gaat de Vertrouwenscommissie met die kandidaten in gesprek. Elke 
politieke partij vaardigt iemand af voor die commissie, vaak is dit de fractie-
voorzitter. Uiteindelijk kunnen alle Statenleden in een besloten vergadering 
kiezen uit ten minste twee kandidaten die worden voorgedragen door de ver-
trouwenscommissie. Hierna wordt de naam van de nieuwe Commissaris van 
de Koningin bekend: dhr. Han Polman. Hij is op vrijdag 8 maart geïnstalleerd 
in een buitengewone vergadering van Provinciale Staten in de Nieuwe Kerk 
van Middelburg. Polman was in zijn vorige functie burgemeester van de stad 
Bergen op Zoom. Daarvoor was hij burgemeester van Noordwijkerhout en 
hij is ook werkzaam geweest bij het Ministerie van Binnenlandse Zaken. Wij 
hopen en vertrouwen op een prettige en constructieve samenwerking met de 
nieuwe Commissaris van de Koningin. 

Commissaris dhr. H. Polman
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Landsdelen
Er is veel te doen over het plan van Minister Plasterk (PvdA) om landsdelen de 
vormen. Het Kabinet van VVD en PvdA wil de twaalf provincies omvormen tot 
vijf landsdelen. De provincies Noord-Holland, Flevoland en Utrecht zijn als eer-
ste aan bod en moeten in 2015 al samengevoegd zijn. Voor Zeeland betekent dit 
waarschijnlijk dat wij samen moeten gaan met Zuid-Holland en een deel van Bra-
bant. Er is veel weerstand tegen deze plannen. Uit onderzoek van de NOS onder 
Statenleden blijkt dat een grote meerderheid tegen de vorming van vijf superpro-
vincies is. Volgens veel mensen leidt het niet tot kostenbesparing en wordt het 
bestuur slechter. Onze fractie heeft al eerder in de media laten weten negatief 
tegenover een fusie te staan. In ons verkiezingsprogramma hebben we dit enkele 
jaren terug nadrukkelijk opgenomen: we gaan voor een sterk Zeeland met behoud 
van de provincie. De bijzondere geografische samenstelling van Zeeland en de 
bevolkingsstructuur vereisen een Zeeuwse aanpak zonder Randstaddenken. 

Jeugdzorg
Vanaf D.V. 1 januari 2015 zijn gemeenten verantwoordelijk voor de jeugdzorg. 
Nu is dat nog de Provincie, maar de Tweede Kamer heeft beslist dat deze taken 
beter overgedragen kunnen worden. Naast Gedeputeerde Van Heukelom als 
portefeuillehouder Jeugdzorg besteedt ook onze fractie veel aandacht aan 
een goede overdracht. Zo hebben we bijeenkomsten georganiseerd voor alle 
SGP-raadsleden en wethouders in Zeeland om hen te informeren en met hen 
te overleggen. Zorgpunt in dit dossier is de ruimte voor identiteitsgebonden 
zorg. Gemeenten kopen straks zelfstandig in bij zorgaanbieders, maar zijn bij-

Commissaris dhr. Polman ontvangt uit de hand van SGP-statenlid D.G. Roeland de voor-
zittershamer. Dhr. Roeland mocht deze handeling verrichten omdat hij het langstzittend 
statenlid is.
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voorbeeld niet verplicht rekening te houden met de zorgvraag van een cliënt die 
graag door een christelijke hulpverleningsinstantie geholpen wil worden. Op 4 
maart heeft de Statenfractie een rondetafelgesprek georganiseerd met raads-
leden en (christelijke) zorgaanbieders over dit punt. Ook hebben wij hierover 
contact met de SGP Tweede Kamerfractie.     

Cultuurnota
Recent hebben Provinciale Staten een debat gevoerd over het provinciaal 
cultuurbeleid. Onze fractie heeft aangegeven veel belang te hechten aan de 
goede balans tussen cultureel erfgoed en andere uitgaven op het gebied van 
cultuur. Helaas bleek dat er veel geld wordt uitgegeven aan evenementen en 
grote festivals. Daar waar iedereen de pijn van de recessie voelt, worden deze 
zaken gespaard. Bovendien heeft de SGP bezwaar tegen culturele uitingen die 
spotten met de normen en waarden die de Bijbel ons voorhoudt. Ondanks de 
aanwezigheid van een aantal positieve elementen heeft de SGP tegen de cul-
tuurnota gestemd. Wel hebben we steun gegeven aan een wijzigingsvoorstel 
om de bezuinigingen op Stichting Cultureel Erfgoed Zeeland te verzachten. 

Werkgelegenheid
Tot slot nog iets over de werkgelegenheid 
in Zeeland. In de afgelopen maanden heb-
ben we te maken gehad met zware klappen 
in de Zeeuwse economie. Naast de alumini-
umfabriek Zalco ging ook fosforproducent 
Thermphos failliet. In totaal verloren meer dan 
duizend werknemers hun baan. De Provincie 
heeft meebetaald aan het Mobiliteitscentrum 
die de ex-werknemers snel begeleidt naar 
nieuw werk. Eind vorig jaar werd bekend 
dat, mede door de inzet van het Mobiliteits-
centrum, de helft van het aantal mensen die 
bij Zalco werkzaam waren inmiddels nieuw 
werk heeft. Andere sectoren in de Zeeuwse 
economie hebben het ook zwaar. Positieve 
cijfers zijn te zien in de ontwikkeling van het 
aantal banen in de gezondheids- en wel-
zijnszorg. In de periode 2008-2012 kwamen 
er bijna vierduizend banen in deze sector bij.  
Toch zijn er ook zorgen over het wegtrekken 
van overheidsdiensten uit Zeeland. Sinds 
1996 zijn er 1.600 voltijdbanen verdwenen 

Harold van de Velde
SGP-fractiemedewerker
Provinciale Staten
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door het vertrek van Rijksdiensten als het Kadaster, Staatsbosbeheer, de Belas-
tingdienst en het Rijksinstituut voor Kust en Zee. Momenteel zijn er plannen om 
de gevangenis Torentijd in Middelburg te sluiten. Er zijn al veel initiatieven vanuit 
Zeeland om aandacht te vragen in de Tweede Kamer voor deze problemen. Lang-
zaam maar zeker dringt dit besef door.  De komst van de Marinierskazerne naar 
Vlissingen is het eerste mooie resultaat van de Zeeuwse lobby. Er komen woon- 
en werkfaciliteiten voor maar liefst 1.788 personeelsleden van Defensie. Naast de 
bouw van de kazerne geeft de komst van de mariniers ook een nieuwe impuls 
voor de lokale middenstand. Toch is dit nog geen reden voor onze fractie om stil te 
gaan zitten. De werkzaamheden voor een sterk Zeeland gaan door. Zoals u merkt, 
spelen er veel dingen in onze provincie. Mocht u vragen hebben, dan zijn wij altijd 
bereid om u te woord te staan. U kunt contact opnemen via onze fractiemedewer-
ker, Harold van de Velde. (h.vd.velde@zeeland.nl) 

Namens de SGP-Statenfractie,
Harold van de Velde 
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Bestemming gebouw ‘De Puttertjes’
te Oostdijk
De redactie van: Een vaste koers heeft wat vragen neergelegd bij de dorpsraad 
van Oostdijk, wat de bedoelingen zijn met het gebouw voormalige ‘Kleuter-
school de Puttertjes’ aan de Lavendeldijk te Oostdijk.
Dhr. Cok Balkestein lid van de dorpsraad en inwoner van Oostdijk geeft ons in 
onderstaand artikel verdere informatie.

Leefbaarheid in Oostdijk
Oostdijk kent een sterke sociale infrastructuur; men is er gewend de eigen 
boontjes te doppen. Behalve de school en een Dorpshuis waar behalve ver-
gaderingen, met enige regelmaat familievieringen plaats vinden, zijn er geen 
voorzieningen.
Men is tevreden, maar verlangt toch terug naar de periode dat je in de dorps-
winkel even bij kon praten over het wel en wee.

Voormalige kleuterschool ‘De Puttertjes’
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Die toevallige ontmoeting bij de toonbank, maar ook even brood halen en niet 
door de winterkou of ander onprettig weer naar Krabbendijke hoeven, dat zou 
men prettig vinden, bleek uit een enquête nu al weer enige tijd geleden.

De vrijkomende locatie van de kleuterschool zag de dorpsraad toen als een 
kans. Men zou op die locatie de leefbaarheid van het dorp kunnen vergroten. 
Boodschappen doen, even aan een tafel koffie drinken en een praatje maken. 
De biblotheekfunctie zou door het verdwijnen van de biblioservice-bus ook 
daar gesitueerd kunnen worden.
Ook ligt er een kans, nu de overheid terug treedt en bezuinigt op het gebied 
van de AWBZ en WMO voorzieningen, de noodzakelijke hulp eerst dichtbij en 
informeel te regelen via vrijwilligers.

De dorpswinkel, waarvan we inmiddels denken dat daar o.a. veel producten 
van lokale ondernemers en andere Zeeuwse  producten verkocht zullen wor-
den, zal voornamelijk kunnen draaien door hulp van veel vrijwilligers uit Oostdijk 
en het bieden van een dagvoorziening aan jongeren met een lichte mentale 
handicap. Ook aan dat laatste is behoefte, nu de vervoerskosten naar verder 
afgelegen dagopvang niet meer vergoed wordt.

Er moet nog wel wat gebeuren: het pand is nu nog in het bezit van de pro-
jectontwikkelaar Fraanje en zal, zoals het er nu uitziet, aangekocht worden 
door een investeerder. Daarna zal de inmiddels opgerichte stichting ‘De Putter’ 
samen met weer andere vrijwilligers en de Bouwonderneming Zeeland aan de 
slag gaan met de renovatie en verbouwing van het wel wat versleten pand.
Daar is een klein budget voor bij elkaar gesprokkeld: de gemeente verstrekte 
een startsubsidie en nu wachten we op het hopelijk doorgaan van de Europese 
subsidie.
Uiteindelijk denken we, scherp calculerend, voor € 40.000 de nieuwe ontmoe-
tingsplek voor Oostdijk te kunnen verbouwen en inrichten.

Wat dan nog overblijft, is het terrein, waar nu nog een afgebrokkelde zandbak 
staat en wat rubberen tegels liggen van de inmiddels verdwenen speeltoestel-
len. Daar zou een theetuin kunnen komen voor de fietsers in de zomer die nu 
nog op een bankje op “het Hoekje" uitrusten, en wellicht een nieuw speeltoestel 
voor de allerjongsten. En misschien is er wel plek voor een kleine dierenweide. 

Het blijkt dat er in een relatief kleine kern veel kan wanneer de bewoners de 
handen ineenslaan. En dat gebeurt in Oostdijk.

Cok Balkenstein
Namens de dorpsraad Oostdijk
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Uit de Tweede Kamer
De plannen van Rutte-II 

In korte tijd is vorig najaar het nieuwe kabinet 
gevormd. De nieuwe ploeg kreeg het ech-
ter al gelijk zwaar voor de kiezen. Binnen de 
VVD brak oproer uit over de plannen rond de 
ziektekostenpremie. De plannen werden ijlings 
aangepast. Maar het zal niet de laatste hobbel 
zijn die Rutte-II zal tegenkomen. Hoe kijken we 
vanuit de SGP aan tegen het nieuwe kabinet? 

Een tijdje geleden sprak ik nog iemand die al 
jaren werkzaam is in de zorg. ‘Hoe gaan de 
plannen voor jullie uitpakken’ zo vroeg ik. Het 
antwoord was opmerkelijk afhoudend: ‘Eerst 
maar eens zien wat ervan terecht komt..’ Ik denk dat heel veel mensen uit de 
praktijk zo aankijken tegen het regeerakkoord. Er zijn veel plannen en voorne-
mens geweest in de afgelopen jaren, waar weinig van terecht is gekomen, of 
die toch weer ingrijpend werden bijgesteld. Soms zag je zelfs dat maatregelen 
al daadwerkelijk in wetten terecht kwamen, maar uiteindelijk toch weer snel 
werden ingetrokken. 

Hoe gaat het verder met de woningmarkt, met de maatregelen op de arbeids-
markt? Op heel veel gebieden was het de afgelopen tijd onzekerheid wat de klok 
sloeg. Het is daarom te wensen dat het kabinet er in zal slagen meer helderheid 
en stabiliteit te bieden. Daar snakken heel veel burgers naar, zo merkten we ook 
in de verkiezingstijd vorig jaar. De bevolking is de politieke wispelturigheid beu. 

Ook voor het nieuwe regeerakkoord geldt dat papier geduldig is. Er staan ingrij-
pende maatregelen op stapel: versoberingen in de langdurige zorg, snijden in 
de sociale zekerheid, veel verschuivingen van beleid naar de gemeenten. Vaak 
zijn het niet zozeer uitgebalanceerde compromissen, maar plannen die via uit-
ruil van PvdA en VVD uit het ene of het andere verkiezingsprogramma zijn over-
genomen. Er zal nog heel wat bij komen kijken om dat daadwerkelijk waar te 
maken. 

Draagvlak
Politiek is van belang, omdat dit kabinet niet op een geestverwante meerder-
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heid in de Eerste Kamer kan rekenen. Dat kan helpen tegen de ‘arrogantie van 
de macht’, die altijd weer op de loer ligt wanneer coalitiepartijen met elkaar op 
een Kamermeerderheid kunnen rekenen.
 VVD en PvdA zijn zich er in toenemende mate van bewust dat het ook met het 
oog op de Eerste Kamer van belang is om zo breed mogelijk draagvlak voor de 
plannen te krijgen. Dat is een extra prikkel om ook open te staan voor serieuze 
wensen en alternatieven vanuit de niet-regeringspartijen. 
Hoe ver die bereidheid gaat, zal in de komende tijd moeten blijken. In ieder 
geval is de SGP bereid om gelet op de crisissituatie waarin we zitten, construc-
tief mee te denken met plannen die de overheidsfinanciën op orde brengen en 
de economie versterken. Dat is ook gebleken bij het ‘woonakkoord’, waar de 
SGP medeverantwoordelijkheid voor heeft genomen.

Ethische verslechteringen
Met ernstige bezorgdheid kijken we naar de ethische paragraaf van het 
regeerakkoord. Om drie voorbeelden te noemen: aantasting van de zondags-
rust door verruimde mogelijkheden voor winkelen op zondag, geen ruimte 
meer voor nieuwe gewetensbezwaarde trouwambtenaren, meer ruimte voor 
embryoselectie. Het is duidelijk dat de weerhoudende invloed die wij op dit 
soort onderwerpen bij het eerste kabinet-Rutte konden uitoefenen, met de val 
van dat kabinet voorbij is. Helaas zijn VVD en PvdA op dit soort onderwerpen 
geestverwanten, en zijn de verschillen tussen de partijen juist op immateriële 
onderwerpen veel kleiner dan op bijvoorbeeld financieel-economische onder-
werpen. 
Wij waren ons altijd al bewust dat we op de ethisch gevoelige onderwerpen 
uiteindelijk alleen maar stappen vooruit kunnen zetten als we een Kamermeer-
derheid ook inhoudelijk kunnen overtuigen. Daarop zullen we ook de komende 
tijd blijven inzetten, en bijvoorbeeld met voorstellen komen die juist een betere 
bescherming van ongeboren leven beogen.

We moeten in alle nuchterheid echter helaas wel vaststellen dat het op deze 
gevoelige onderwerpen vaak lastig is een goed inhoudelijk debat te krijgen. Een 
Kamermotie die wij afgelopen jaar indienden om als concreet beleidsdoel voor 
ogen te hebben om het aantal abortussen in Nederland omlaag te brengen, 
kreeg alleen steun van SGP en ChristenUnie. Zo sterk is het zelfbeschikkings-
dogma.

Meer samenleving, minder staat
Het kabinet staat voor lastige opgaven. Als er getornd wordt aan rechten en 
aanspraken waar mensen aan gewend zijn, roept dat enorme weerstand op. Als 
SGP steunen wij een koers om een onhoudbare verzorgingsstaat in te perken. 
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Wel moeten we er alert op zijn, dat de kwetsbaren in de samenleving niet getrof-
fen worden door een stapeling van bezuinigingen. Gemeentebesturen hebben 
daarin ook een belangrijke rol. Zij zullen dan ook wel financieel die ruimte moe-
ten hebben. Als er meer taken op het bordje van de gemeente terecht komen, 
hoort daar ook een passend budget bij. 

‘Minder Den Haag’ is niet verkeerd. Maar essentieel daarbij is wel dat er oog is 
voor de betekenis van gezinnen, de rol van vrijwilligers en mantelzorgers. Dat 
komt in het kabinetsbeleid veel te weinig uit de verf. Alleen al in het belasting-
stelsel zou er veel meer erkenning en waardering moeten zijn voor mensen die 
onbetaalde zorgtaken op zich nemen. ‘Zorg voor elkaar’ moet meer dan alleen 
een wervende leus zijn. 
‘Minder staat, meer samenleving’ betekent ook dat ernst gemaakt moet worden 
met het snoeien in regels en belemmeringen voor de professionals in bijvoor-
beeld zorg, onderwijs en politie. We zullen de vinger aan de pols houden om te 
zien of het bij mooie woorden blijft, of dat hun slagkracht in de komende tijd 
ook echt wordt vergroot. 

Reimerswaal
In Reimerswaal speelt de agrarische sector een belangrijke rol. Ook de 
komende jaren komt veel op deze sector af. Ik noem het Europees landbouw-
beleid. Brussel lijkt ver van het bed van gewone burgers te staan, maar voor 
boeren, tuinders en vissers is dat een heel ander verhaal. In Brussel wordt nu 
volop onderhandeld over hoe het Europees landbouwbeleid vanaf 2014 inge-
vuld moet worden. Waarschijnlijk zal Nederland flink gekort worden op het bud-
get voor inkomenstoeslagen. Ook zal een deel van het budget gereserveerd 
worden voor vergroeningsmaatregelen (bijv. bloemrijke akkerranden). Dat kan 
stevige consequenties hebben voor individuele boerenbedrijven. De SGP stelt 
zich heel kritisch op. Nederland krijgt ten opzichte van andere lidstaten een 
hoge korting op het budget te verduren. Ook waren de oorspronkelijke vergroe-
ningsmaatregelen heel rigide en zouden hoogproductieve Nederlandse boeren 
daar relatief veel last van hebben. De vergroeningsmaatregelen lijken nu ver-
soepeld te worden, maar we prijzen de dag niet voor het avond is. Er moet 
nog heel wat water door de Schelde stromen voordat dit op z’n pootjes terecht 
komt. We blijven hier scherp op.
Een belangrijk punt is ook het verdienmodel voor boeren, tuinders en vissers. 
Aan de ene kant wil de samenleving voedselzekerheid, een lage voedselprijs, 
hoge kwaliteit en verbetering van dierenwelzijn en milieu. Aan de andere kant 
moeten de ondernemers een goede boterham kunnen blijven verdienen en 
moeten zij in staat kunnen zijn om investeringen terug te verdienen. Dat laatste 
is lastig, omdat er veel boeren zijn en het dan niet eenvoudig is om een vuist 
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te maken richting de veel meer geconcentreerde afnemers en supermarktke-
tens. Ook de mededingingsregels gooien roet in het eten. Ik noem alleen maar 
de miljoenenboete voor verschillende uienbedrijven, ook in Reimerswaal, van-
wege verboden marktafspraken. De SGP wil dat agrarische ondernemers meer 
ruimte krijgen om afspraken te maken. We doen daar in de Tweede Kamer ook 
concrete voorstellen voor.  

Kortom: kritisch volgen, een constructieve opstelling, en waar nodig ook een 
stevig tegengeluid – dat kenmerkt de houding van de SGP tegenover Rutte-II.

mr. C.G. van der Staaij

schildersbedrijf

saman v.o.f.

Valckenisseweg 41-43
4411 BP Rilland-Bath
Tel. (0113) 55 13 39
Fax (0113) 55 16 29

Voor al uw
schilderwerk

naar…
Welkom in

onze 
vernieuwde
showroom!

Valckenisseweg 32-34, Rilland
Valckenisseweg 32-34, Rilland

www.hoekman-tussendescheldes.nl

HOEKMAN
installatiebedrijfinstallatiebedrijf

Hoekman bestaat 50 jaar



32

Consultatiebureaus
Het zal jullie niet ontgaan zijn dat er in poiitiek Reimerswaal op dit moment 
behoorlijk wat commotie is ontstaan rondom de consultatiebureaus. In het hier 
navolgende stuk wil ik aan de hand van vijf vragen nagaan wat er nu eigenlijk 
speelt. Op het moment van schrijven wordt besluitvorming voorbereid, dus wat 
het resultaat wordt is nu nog niet bekend, maar op het moment dat u dit leest 
waarschijnlijk wel. 

Wat is er eigenlijk aan de hand?
De Zeeuwse GGD verzorgt de consultatiezorg en wordt betaald door de 
Zeeuwse gemeenten. Nu hebben de Zeeuwse gemeenten enige tijd geleden de 
GGD, in het kader van de financiële crisis, een taakstellende bezuiniging opge-
legd. Dat wil zeggen dat de gemeenten zich er in principe niet mee bemoeien 
hoe de GGD deze bezuiningen uitvoert, als het doel maar wel wordt bereikt. 
De GGD is met deze bezuiningsopdracht aan de slag gegaan en heeft onder 
andere besloten een aantal vestigingen van consultatiebureaus te sluiten.

Wat betekent dit voor Reimerswaal?
Na onderzoek van de GGD zijn zij tot de conclusie gekomen dat er in Rei-
merswaal twee vestigingen dicht kunnen. Er is toen gekeken welke vestigingen 
hiervoor in aanmerking kwamen, en dat zouden Kruiningen en Waarde moeten 
zijn. Kruiningen omdat deze gehuisvest is in een duur pand van Allevo, terwijl 
Allevo al had besloten dit pand te verkopen. In plaats van op zoek te gaan 

naar een andere locatie is voor 
de makkelijker weg gekozen 
en besloten deze vestiging te 
sluiten, te meer daar er binnen 
een straal van zeven kilome-
ter ook consultatiezorg wordt 
aangeboden. Voor Waarde 
geldt hetzelfde. Het huidige 
Groene Kruisgebouw wordt op 
termijn verkocht en omdat ook 
hier vrij kortbij dezelfde zorg 
wordt aangeboden, gaat men 
geen nieuw bureau in richten. 

Kan de GGD dit zomaar beslissen?
Ja, blijkbaar wel. In verschillende gemeenten zijn stilzwijgend een aantal 

Groene Kruisgebouw Waarde
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bureaus gesloten, wat pas achteraf gemor onder de bevolking oplevert. Zie de 
recente berichtgeving over het bureau in Wemeldinge. Daar willen de bewoners 
het bureau nu graag terug. Echter, het Reimerswaalse college van B&W heeft 
besloten om deze procedure via de gemeenteraad te laten lopen en zodoende 
werd het hier al bekend nog voor de sluiting en dus niet achteraf zoals elders. 

Wat gebeurde er toen?
Vrijwel direct na de bekendwording is er in Kruiningen en later ook in Waarde 
onder de bevolking een actie gestart tot behoud van het bureau. Ook bleek tij-
dens een eerste opinievorming in de raad dat de gemeenteraad hecht aan goede 
zorg, zo kort mogelijk bij de mensen. De raad heeft toen het college opdracht 
gegeven om alternatieve mogelijkheden te onderzoeken. Dit heeft tot resultaat 
gehad dat er in ieder geval voor Kruiningen andere locaties in beeld zijn gekomen. 

Hoe staat de SGP-fractie hier in?
De SGP-fractie hecht grote waarde aan 
goede consultatiezorg zo dicht mogelijk 
bij de mensen. Zij is zich er echter ook 
van bewust dat er zeker in deze tijd niet 
ongelimiteerd geld uitgegeven kan blij-
ven worden. Er zullen keuzes gemaakt 
moeten worden. Onze eerste insteek is 
om in iedere (grotere) kern een bureau 
open te houden. We zijn ons er terdege 
van bewust dat het voor onze achter-
ban een ingrijpende beslissing is. Veel 
jongere gezinnen hebben geen tweede 
auto, veel gezinnen hebben meerdere kinderen die dan meegenomen moeten 
worden, of oudere kinderen die eerst naar school gebracht moeten worden, enz 
enz. Redenen te over om zo dichtbij mogelijk een bureau te hebben. Als er ech-
ter toch, uit financiële noodzaak, tot sluiting moet worden overgegaan vindt de 
SGP-fractie dat dit weloverwogen aan de hand van heldere, meetbare en contro-
leerbare criteria besloten moet worden. En deze criteria moeten dan voor ieder 
bureau onderzocht worden. Dus niet eerst besluiten om een bepaald bureau te 
sluiten en dan kijken of het kan, maar eerst kijken op welke gronden bureaus 
gesloten zouden kunnen worden en dan aan de hand hiervan kijken welk bureau 
ervoor in aanmerking komt. Zoals ik in de inleiding al geschreven heb is op het 
moment dat ik dit schrijf nog niet bekend hoe dit afloopt. Maar u kunt er vanuit 
gaan dat de SGP-fractie al het mogelijke doet en heeft gedaan om een voor onze 
bevolking zo gunstig mogelijk resultaat te bereiken. 

M. Bruinooge

Consultatiezorg
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Ledenwerving
Op 1 januari 2013 was 2,5% van de kiesgerechtigde Nederlanders lid van een 
politieke partij. Dat zijn ruim 315.000 mensen. Slechts 2,5% van de kiesgerech-
tigden voelt zich blijkbaar dermate aan een partij verbonden dat ze dit uiten 
d.m.v. een lidmaatschap. Veel mensen missen de binding met een politieke 
partij. Sterker nog: veel mensen missen een binding met een politieke richting. 
Uit onderzoek blijkt dat sommige kiezers bij de ene verkiezingen op de PvdA 
stemmen en bij de volgende verkiezingen op de VVD. 
Iets wat nog niet zolang geleden voor onmogelijk werd 
gehouden. Veel mensen hebben hun ideologische veren 
afgeschud en stemmen op de partij die op dat moment 
in hun beleving het beste verhaal, of de meest aanspre-
kende partijleider heeft. Gelukkig geldt dat minder voor 
de SGP-achterban. De SGP heeft relatief veel leden. Het 
is de op vier na grootste partij als we naar het aantal 
leden kijken. Alleen het CDA, de PvdA, SP en VVD heb-
ben meer leden (zie tabel 1)¹.

SGP landelijk
In 1945 had de SGP ca. 10.000 leden. De afgelopen 70 
jaar is de SGP gestaag gegroeid (zie tabel 2)¹. Ook vorig 
jaar is er binnen de SGP veel werk verzet om nieuwe 
leden te werven. Veel kiesverenigingen hebben leden-
wervers aangesteld die, al dan niet a.d.h.v. de leden-
administratie van een kerkelijke gemeente, hun ledental 
probeerden uit te breiden. Het doel, 30.000 leden, is niet 
gehaald. Wel kon de SGP 1600 nieuwe leden bijschrijven 
en komt het totaal aantal SGP-leden per 1 januari 2013 
uit op 29.648. Geen aantal om ons voor te schamen! 
Concreet betekent dit dat van alle mensen die lid zijn 
van een politieke partij er bijna 10% lid zijn van de SGP. 
Helaas vertaalt zich dit niet in het aantal Kamerzetels…

SGP Reimerswaal
Hoe ging het met de ledenwerving in Reimerswaal? Per kiesvereniging zijn 
grote verschillen te zien (zie tabel 3)². Als we naar heel Reimerswaal kijken zit-
ten we boven het landelijk gemiddelde. Landelijk steeg het ledental met 6%. In 
Reimerswaal was de groei 13%. Kijken we naar de afzonderlijke kiesverenigin-
gen dan vallen vooral Waarde (+49%) en Krabbendijke (+29%) op. Verder zien 

¹ Bron: Documentatiecentrum Nederlandse Politieke Partijen, RUG. 

² Bron: Partijbureau SGP. 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Parti j  Ledental  
1-1-
2013 

CDA 59.126 

PvdA 55.564 

SP 45.815 

VVD 35.362 

SGP 29.648 

CU 24.067 

GL 23.896 

D66 23.344 

PvdD 12.519 

50Plus 5.768 

Totaal 315.109 
Tabel 1: Ledental per partij 

Jaar Leden 
SGP 

1945 10.000 

1955 10.850 

1965 14.000 

1975 17.500 

1985 21.500 

1995 23.600 

2005 25.900 

2013 29.648 
Tabel 2: Ledental SGP 

¹ Bron: Documentatiecentrum Nederlandse Politieke Partijen, RUG. 

² Bron: Partijbureau SGP. 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we een lichte groei bij Kruiningen (+5%), is Rilland-Bath stabiel, en Yerseke 
iets gekrompen (-2%). We gaan deze cijfers hier niet analyseren, maar het ver-
melden ervan kan er wellicht voor zorgen dat ledenwerving op de agenda blijft 
staan van (besturen van) de Reimerswaalse kiesverenigingen. 

SGP-leden
Een politieke partij kan niet zonder haar leden. Kandidaten (voor bestuur of 
kandidatenlijst) worden door en uit het grondvlak (de leden) gekozen. Alleen 
al daarom is het belangrijk om zoveel mogelijk leden te hebben (de zogehe-

ten organisatiegraad). Op deze manier 
creëer je een zo groot mogelijk draag-
vlak. Elke partij, maar zeker een partij 
die bij alle verkiezingen tussen de 3.500 
en 4.000 stemmen krijgt, dient te stre-
ven naar een zo hoog mogelijke orga-
nisatiegraad. Daarom twee oproepen. 
Besturen van kiesverenigingen zouden 
doorlopend aandacht moeten hebben 
voor ledenwerving. De tweede oproep 
is voor alle leden. Kijk eens om u heen 
in uw buurt of kerkelijke gemeente. Wel-
licht loopt er nog iemand rond die geen 
lid is. Schroom niet om die persoon ‘aan 
te geven’ bij uw PKV-bestuur!

Maarten Both

1 Bron: Documentatiecentrum Nederlandse

 Politieke Partijen, RUG.
2 Bron: Partijbureau SGP.

bij Kruiningen (+5%), is Rilland-Bath stabiel, en Yerseke iets gekrompen (-2%). We 

gaan deze cijfers hier niet analyseren, maar het vermelden ervan kan er wellicht voor 

zorgen dat ledenwerving op de agenda blijft staan van (besturen van) de 

Reimerswaalse kiesverenigingen.  

 

 

SGP-leden 

Een politieke partij kan niet zonder haar leden. Kandidaten (voor bestuur of 

kandidatenlijst) worden door en uit het grondvlak (de leden) gekozen. Alleen al 

daarom is het belangrijk om zoveel mogelijk leden te hebben (de zogeheten 

organisatiegraad). Op deze manier creëer je een zo groot mogelijk draagvlak. Elke 

partij, maar zeker een partij die bij alle verkiezingen tussen de 3.500 en 4.000 

stemmen krijgt, dient te streven naar een zo hoog mogelijke organisatiegraad. 

Daarom twee oproepen. Besturen van kiesverenigingen zouden doorlopend 

aandacht moeten hebben voor ledenwerving. De tweede oproep is voor alle leden. 

Kijk eens om u heen in uw buurt of kerkelijke gemeente. Wellicht loopt er nog iemand 

rond die geen lid is. Schroom niet om die persoon ‘aan te geven’ bij uw PKV-bestuur! 

Maarten Both 

PKV 1-1-
2012 

1-1-
2013 

Getalsmatige 
groei 

Procentuele 
groei 

Krabbendijke 295 380 85 29% 

Kruiningen 219 230 11 5% 

Rilland-Bath 35 35 0 0% 

Waarde 77 115 38 49% 

Yerseke 382 376 -6 -2% 

Reimerswaal 1008 1136 128 13% 
Tabel 3: Ledental per PKV + Reimerswaal 
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Voor u gelezen
Frits Bolkestein

De bijna 80-jarige Frits Bolkestein laat nog regelmatig van zich horen. Van 1978 
tot 2004 was hij actief in de politiek als Kamerlid voor de VVD, staatssecretaris 
van Economische Zaken, minister van Defensie en Europees Commissaris. Bol-
kestein is een belezen man met een uitgesproken mening. 
In het blad Christen Democratische Verkenningen (CDV, het blad van het 
Wetenschappelijk Instituut van het CDA, zomer 2011) deed hij enkele uitspra-
ken over vrijheid en gelijkheid in het liberalisme. Het valt op dat Bolkestein dui-
delijk andere accenten legt dan de huidige liberalen bij de VVD en D66.
Hij zegt daarin onder andere het volgende: 

‘Gelijkheid is in Nederland een te dominante waarde geworden. Vrijheid moet 
daarom een centralere plek krijgen in politiek en samenleving.’

Als hij bovenstaande uitspraak uitlegt haalt hij ook de SGP aan:

‘Evenzo is het onzin een spektakel te maken over de SGP-vrouwen. Heeft u die 
vrouwen ergens horen klagen? Bovendien dient de eventuele bestraffing van 
politieke inzichten door het electoraat te gebeuren.’

Met andere woorden: de kiezer is mans genoeg om zelf een afweging te maken 
o.b.v. van de standpunten van een partij.
De maatschappijvisie van Bolkestein staat mijlenver bij die van de SGP van-
daan. Maar de huidige liberalen zouden wel wat meer naar hun illustere voor-
ganger mogen luisteren.

Maarten Both

In het boek ‘Beeld en boodschap’ van de SGP-jongeren uitgegeven in 1999 
staat het volgende artikel over de gereformeerde gezindte op weg naar de 21e 
eeuw. Daar in onze tijd de gereformeerde gezindte steeds meer onder druk 
komt te staan,  is dit een artikel dat heden ten dage nog hoogst actueel is.

Gereformeerde Gezindte
‘Weet de gereformeerde tegencultuur nog stand te houden? Houdt de individu-
alisering van de samenleving in dat ook wij getolereerd worden en rustig onze 
gang kunnen gaan, of gaat die individualisering echt zover dat de helft plus één 
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de dienst uit gaat maken? Misschien kunnen we ook in dat laatste geval onze 
gang nog gaan, hoewel dat wel valt te betwijfelen, maar hoe gaan we dan om 
met onze eigen levensbeschouwing? Op welke wijze proberen we die uit te 
dragen en in hoeverre staat de gereformeerde gezindte daar zelf nog achter?
De gereformeerde gezindte, met in meer of mindere mate zijn wortels in Refor-
matie en Nadere Reformatie, in Reveil en Afscheiding is al langer in beweging. 
Met de emancipatie van het merendeel van de samenleving werd ook de gere-
formeerde gezindte zich bewust van haar mogelijkheden, met onder andere de 
oprichting van de SGP in het begin van de 20e eeuw. Ondertussen is de refor-
matorische zuil uitgegroeid tot een geheel van een groot aantal organisaties, al 
dan niet uit de nood geboren. Echter geldt voor deze gereformeerde gezindte 
dat zij ook in de 21e eeuw haar bestaansrecht zal moeten bewijzen. Om trouw 
te willen blijven aan een eigen levensbeschouwing moeten de standpunten rich-
ting een veranderende samenleving steeds weer opnieuw geformuleerd wor-
den. En zeker als we aangeven dat we niet van, maar in de wereld zijn, is het 
nodig dat de grenzen steeds weer opnieuw worden aangegeven. 
De vraag is dan of de gereformeerde gezindte daartoe nog wel in staat is.’

Hoe lang nog?
Hoe lang zal de gereformeerde gezindte nog bestaan/getolereerd worden? We 
worden steeds meer naar de rand van de samenleving gedrongen. Ons voort-
durend gebed mag wel zijn of we kracht mogen ontvangen om nog als een 
zoutend zout en een lichtend licht te zijn en pal te staan voor de Schrift en 
belijdenis.

Vincent Verkamman
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Drukkerij: Zuidweg 19
 4413 NL Krabbendijke
 T. 0113 - 50 14 02
 F. 0113 - 50 24 88
 E. info@velzenbv.nl

Boekhandel: Dorpsstraat 83
 4413 CD Krabbendijke
 T. 0113 - 50 61 73

Voor al uw…
DRUKWERK 
van adreskaartje tot boek!

FAMILIEDRUKWERK
zoals: geboortekaarten,
 verlovingskaarten, 
 huwelijkskaarten enz.

KANTOORARTIKELEN

BOEKEN

KANTOORARTIKELEN

Nu ook online boeken bestellen!

www.velzenboekhandel.nl

Langeville 17     4401 GL Yerseke     0113-574257     www.anneliquemode.nl

De prachtige voorjaarscollectie is binnen! 

Mooie zachte kleuren, printen en stoffen! 

Van harte welkom! 

Van maat 36 tot en maat 56.

Nieuw in ons assortiment 
dameshoeden vanaf €49,95. 

Tegen inlevering van deze adverTenTie
ontvangt u 10 % korTing op kleding & 20% korTing

op onze hoeden, gehele maand april...
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Murre Techniek b.v.
Total solutions for food processing

www.MurreTechniek.nl

Innovatie voor duurzame mosselvisserij

www.easyfarm.eu

Murre Techniek b.v. is met het 
product EasyFarm genomineerd voor:
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Vergadervaria
Tijdrede:
Plaatselijke Kiesvereniging ‘Heb de waarheid en de vrede lief’ te Kruiningen
Woensdag 17 april 2013 om 19.30 uur in de kerk der Gereformeerde  Gemeente 
in Nederland te Kruiningen, ds A. Schultink uit Gouda.

Jaarvergadering:
Plaatselijke Kiesvereniging ‘Zet de oude palen niet terug’ te Rilland-Bath
Vrijdag 26 april 2013 om 19.45 uur in de zaal van de kerk der Gereformeerde 
Gemeente te Rilland. Dhr. L.F. Kosten, wethouder in de gemeente Kapelle.

Tijdrede:
Plaatselijke Kiesvereniging ‘Voor recht en vrijheid’ te Yerseke
Dinsdag 1 oktober 2013 om 19.30 uur in de kerk der Gereformeerde Gemeente 
te Yerseke. Ds. A. Verschuure uit Scherpenzeel.

 

Kerk van de Gereformeerde Gemeente in Nederland
aan de Stationsweg te Kruiningen


